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Obce vyhrály.  Z daní dostanou miliony navíc. 
 
V závalu medializace Ráthových a jím podobných korupčních skandálů zůstala poněkud v ústraní 

významná událost, která změní život občanů více jak 6 000 obcí, naší nevyjímaje.  
Na základě dosaženého koaličního kompromisu byla Ministerstvem financí zpracována varianta 

změny zákona o rozpočtovém určení daní, kterou 23. května 2012 vláda schválila. Malá města a obce si z 
daňového koláče ukousnou mnohem větší sousto. Novela Zákona o rozpočtovém určení daní posílí příjmy 
menších obcí na úkor čtyř největších měst. Tato novela, kterou vládě předložil ministr financí Miroslav Ka-
lousek, posílí rozpočty obcí o 12 miliard a přiblíží systém financování samospráv podmínkám, jež platí ve 
většině evropských zemí.  

Je výsledkem vyjednávání mezi koaličními stranami a kompromisem mezi požadavky TOP 
09/STAN a ODS, která dlouho odmítala snížení rozpočtů čtyř největších měst – Prahy, Brna, Ostravy a Plz-
ně. Novela RUD ubírá z rozpočtu Prahy 650 milionů, Brna 203 milionů, Ostravy 158 milionů a Plzně 90 
milionů ročně. Celkově se ale obcím v rámci RUD rozdělí o 12 miliard korun více, především díky tomu, že 
návrh do rozpočtového určení přidává prostředky původně určené na národní dotační tituly.  

Toto opatření starostové vítají, nárokové čerpání je podle nich totiž transparentnější a vylučuje ko-
rupci či klientelizmus, s nimiž se v praxi při přidělování těchto prostředků někdy setkávali. Ambicí koalice 
je, aby novela RUD byla schválena ještě na červnové schůzi Poslanecké sněmovny a mohla platit od ledna 
roku 2013. Obci Prosečné se touto změnou navýší příjem z 3,793 mil. na 4,813 mil. Kč, což je o více jak 
1 milion korun ročně více! A to už stojí za zamyšlení kam s ním?  

 
Všem Vám přeji příjemné prožití léta.        Jiří Bachtík 

          starosta 
 

 

 

 

2/2012
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Zprávy o činnosti zastupitelstva obce 
 

 
VZZO 21.4.2012 

Na programu zasedání bylo seznámení zastupitelů 
s rozpočtovým opatřením č. 3/2012  vydanými 
z pravomoci starosty. Výše rozpočtu se tímto 
opatřením nemění, došlo pouze k přesunům na 
položkách. Dále zastupitelé schválili rozpočtové 
opatření č. 4/2012. Rozpočet je po úpravě násle-
dující: příjmy 4 875 240,-Kč, výdaje 5 215 430,-
Kč, financování -340 190,-Kč. Zastupitelé dále 
projednali a schválili přijetí dotace Královehra-
deckého kraje na pořízení a digitalizaci územního 
plánu obce ve výši 83 000,-Kč. Dalším, doplně-
ným bodem jednání byl návrh MŠ Prosečné na 
vypořádání hospodářského výsledku z roku 2011. 
Zastupitelé schválili převod finanční částky 
3 628,84 Kč do rezervního fondu MŠ Prosečné.  
Dále zastupitelé schválili na žádost občanského 
sdružení Sv. Alžběty Uherské podporu pořádání 
celostátní soutěže Přebor národních plemen 
v dogtrekingu s centrem v obci Prosečné. Zastupi-
telé schválili podporu formou úhrady pronájmu 
dvou mobilních WC. V dalším bodě seznámil sta-
rosta ZO s dopisem mysliveckého sdružení Horal-
ka. MS v tomto dopise oznamuje a odůvodňuje 
záměr ukončení nájmu honitby v katastru naší 
obce. Dále zastupitelstvo schválilo na návrh obča-
nů z lokality „Na kopci“ instalaci zpomalovacích 
pásů (retarderů) na zrekonstruovanou komunikaci 
v této lokalitě. Dále byl na programu jednání zá-
měr na navýšení výkonu BPS z 250kW na 
500kW. Tento návrh tentokrát předložila firma 
Farma Basařovi s.r.o. Tento záměr zastupitelstvo 
neschválilo. 

 

VZZO 16.6.2012 

Starosta seznámil ZO s rozpočtovými opatřeními 
č. 5 a 6/2012, vydanými z pravomoci starosty. 
Rozpočet se navyšuje o schválenou a přijatou do-
taci 83 000,-Kč na pořízení ÚPD obce. Dále do-
chází pouze k přesunům na položkách rozpočtu. 
Dále zastupitelé schválili rozpočtové opatření č. 
7/2012. Rozpočet po úpravě: příjmy 5 063 920,-
Kč, výdaje 5 404 110,-Kč, financování -340 190,-
Kč. Zastupitelé dále projednali a schválili bez vý-

hrad Závěrečný účet obce za rok 2011 a Zprávu o 
výsledku hospodaření obce v roce 2011. Dále za-
stupitelé na návrh starosty, v souvislosti 
s nedávnou havárií bojleru v MŠ, upravili a schvá-
lili pravomoci starosty k provádění rozpočtových 
opatření. Dále ZO na žádost ÚO Svazu diabetiků 
Vrchlabí schválilo poskytnutí neúčelového fi-
nančního příspěvku na činnost v roce 2012 ve výši 
10 000,-Kč.  S příspěvkem bylo počítáno již při 
sestavování rozpočtu obce. Dále zastupitelé schvá-
lili proplacení nákladů spojených s realizací Dět-
ského dne ředitelce MŠ Daně Šubrtové ve výši 
3 725,-Kč. K tomuto kroku se přistoupilo po loň-
ské kritice vstupného. Dalším projednávaným 
bodem byla žádost pana L. Ludvíka o svolení 
s výstavbou RD mimo zastavěné území obce. K 
žádosti přiložil katastrální snímek a náhledy RD.  
ZO schvaluje záměr výstavby RD na pozemku 
mimo zastavěné území obce (§188a, čl.1  
odst.c zákona č. 191/2008 Sb.,) a souhlasí s umís-
těním stavby RD na p.p.č. 392/3,  
kú. Prosečné investora Ladislava Ludvíka, Pro-
sečné 54. Dále seznámil starosta ZO o doručení 
výpovědi nájemce č.p.35, fy. TEXson s.r.o. Vý-
povědní doba dle nájemní smlouvy je šestiměsíční 
a počíná dnem 1.6.2012. Posledním bodem jedná-
ní byla žádost SDH Prosečné a JPO obce. Starosta 
seznámil zastupitele s dopisem a žádostí Jednotky 
požární ochrany obce a SDH  
Prosečné, v souvislosti s ukončením nájmu čp.35. 
SDH, jenž čítá 78 členů, z toho 15  
hasičů je členy výjezdové požární jednotky obce, 
touto cestou požádalo o uvolnění  
nebytových prostor čp. 35 jako zázemí JPO V a 
SDH. Stará hasičárna (garáž + místnost  
2,8 x 4,5m) je dnes již kapacitně nedostatečná a 
investice do ní by nebyla účelná. ZO  
záležitost projednalo a žádost SDH Prosečné o 
poskytnutí nemovitosti čp. 35 pro účely  
JPO a SDH Prosečné schválilo. Původně plánova-
ná investice do staré Požární zbrojnice  
bude zredukována na zabezpečení odvrácení hava-
rijního stavu – zatékání do místnosti  
pod terasou (bývalá klubovna).  

Jiří Novák 
místostarosta
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Ze života v obci  
 

 
 

 
 

Posezení u rybníka 

V sobotu 12. května jsme měli všichni možnost zúčastnit se posezení u rybníka 
s možností rybaření, které pro nás připravili rybáři. Samozřejmě nechybělo občerstvení, a 
to jak v pevném, tak kapalném stavu . Pro sportovní nadšence byla připravena projekce 
zápasu MS v hokeji. Kdo přišel, nezaváhal a strávil příjemné odpoledne, podvečer i večer.  

Organizátorům děkujeme za vydařenou akci a jen doufáme, že nebyla poslední! 
JN 

 
 

 
 
 

Den dětí na fotbalovém hřišti 
 
Den dětí patří k nejvýznamnějším svátkům v roce. Stalo se tradicí, že tento den oslavujeme na fotba-

lovém hřišti v Prosečném. Možná se stalo tradicí i to, že si v tomto období s námi počasí pohrává. Dětem ani 
nám to však nevadilo, a neděli 3. června jsme si krásně 
užili!  

Přišlo celkem 61 dětí! Na startu se starší děti po-
depsaly, mladší namalovaly obrázek a po té se vrhly na 
netradiční úkoly: natíraly plot, vrtaly aku vrtačkou, šrou-
bovaly šroubky, řezaly pilkou, zatloukaly hřebíky, stavěly 
bábovičky z písku, převážely náklad na kolečku. Děti 
měly možnost si s fotbalisty kopnout míč na branku, se 
střelci si zastřílet nebo s hasiči skolit co nejvíce kuželek. 
V dílně si pod vedením Šárky Kohoutové vyrobily žel-
vičku z ořechové skořápky. 

Na každém stanovišti děti obdržely nějakou od-
měnu (dárek). Celkem se rozdalo cen za takřka 5.000,-
Kč! To by nebylo možné, kdybychom neměli sponzory. 
Velmi děkuji Obci Prosečné, firmě Texson, Hasičskému oddílu Prosečné, Fotbalovému oddílu Prosečné, 
Střeleckému oddílu Prosečné a občanskému sdružení svaté Alžběty uherské za sponzorské dary!  
Zároveň chci moc poděkovat všem, kteří se na pořádání dětského dne podíleli. Jmenovitě děkuji Ondřejce 
Bachtíkové, Anně Bachtíkové, Marcele Bakešové, Veronice Doubkové, Vlastě Hejzlarové, Šárce Kohouto-
vé, Monice Novákové, Lence Ryndové, Miroslavě Školudové, Otakaru Šubrtovi, za střelecký oddíl J. Más-
lovi, Z. Máslovi, L. Hofmanovi, K. Šubrtovi, za fotbalový oddíl Rennerovi ml., Rennerovi st., za hasičský 
oddíl V. Dostálkovi, J. Dostálkovi, M. Doubkové, T. Doubkovi, L. Bachtíkovi, M. Bachtíkové. 

Na dobrovolném vstupném, které bylo věnováno MŠ Prosečné, se vybralo krásných 1.889,- Kč. Za 
MŠ děkuji  

Dana Šubrtová 
ředitelka MŠ 

 



	

Strana 4      Prosečenský KURÝR 

 
 

Fotbalová sezóna 2011/2012 je minulostí 

Evropské ligové soutěže již dávno skončili a znají své mistry, evropský šampio-
nát je v plném proudu. V sobotu 16. června skončila fotbalová sezóna i pro oba naše 
týmy TJ Sokol Prosečné, které shodně hrály Okresní soutěž IV. třídy.  

Oba týmy se se sezónou rozloučily domácími zápasy. Tým „B“ přivítal Jiskru 
Kuks, „Áčko“ hostilo Hajnice. Úspěšnější bylo rozloučení pro tým „A“, který 
v posledním zápase sezóny dokázal zvítězit 3:1 a celkově skončil těsně za postupovými 
příčkami na 4. místě se ziskem 49 bodů. „Béčko“ se rozloučilo se svými fanoušky pro-
hrou 12:1 a v celkovém pořadí skončilo na 14. místě.  

Během celé sezóny bylo k vidění několik opravdu pěkných zápasů, ale dovolím 
si tvrdit, že vrcholem sezóny byla obě derby mezi „Áčkem“ a „Béčkem“. Tyto zápasy vybičovaly některé 
hráče (i fanoušky) k neuvěřitelným výkonům .  

Do příští sezóny přejeme našim borcům hodně úspěchů, hodně gólů a samozřejmě postup! Je pouze 
škoda, že podle posledních zpráv nastoupí do příští sezóny pouze jeden tým  

JN 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Pokračuje výstavba v obci 

I v letošním roce se pokračuje v investicích a výstavbě 
v naší obci. Vaší pozornosti jistě neunikla rekonstrukce stře-
chy na Oú a MŠ. Započala již i plánovaná půdní vestavba, 
kterou vznikne pro potřebu obce multifunkční prostor, kde se 
budou moci organizovat a scházet dětské kroužky, kde bude 
možno pořádat besídky, oslavy, schůzky seniorů a podobně.         

 V současné době je již v plném proudu i výměna 
oken v „malých kasárnách“, kdy jsou stará dřevěná okna mě-
něna za plastová. Opravuje se a rekonstruuje se obecní ko-
munikace „u Škumátových“. Tuto opravu měla obec v plánu 
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Informace MŠ 

již v loňském roce, ale došlo na ní až v tom letošním. Připravuje se instalace zpomalovacích retardérů na 
obecní komunikaci v lokalitě „Na kopci“ a další. 

Toto je pouze malý výčet investic a aktivit, které obec v letošním roce realizuje nebo připravuje. I tak 
se ale najdou v obci lidé, kteří tvrdí, že obec nedělá nic pro své občany nebo že dělá, ale špatně nebo jen pro 
některé a podobně. Na takováto tvrzení odpověděla již Božena Němcová v jednom ze svých citátů: “Není na 
světě člověk ten, aby se zachoval lidem všem!“. 

JN 

 
 

Mladí hasiči slaví úspěchy 

Nová sezóna soutěží pro naše hasiče letos začala 
okrskovým kolem v Čermné. Soutěže se zúčastnilo druž-
stvo mladších i starších žáků. V nabitém startovním poli se 
naši mladí hasiči neztratili. Zúročil se pravidelný a tvrdý 
trénink . Mladší žáci se umístili na 2. místě, starší žáci 
v těžké konkurenci odrostlejších soupeřů vybojovali krásné 
4. místo. Okrskové kolo přineslo úspěchy i družstvům do-
spělých. Ženy obsadily 3. místo a mužům jen těsně uniklo 
první místo, takže skončili také druzí. 

Další soutěží, které se naši hasiči zúčastnili, byl 
Pohár starosty SDH v Dolní Kalné dne 16.6.2012. Zde se 
na startu představili pouze mladší žáci, ale hned dvě druž-
stva. „Áčko“ skončilo v celkovém pořadí na 5. místě, 

„Béčko“, které naostro soutěžilo vůbec poprvé, skončilo celkově na 9. místě a porazilo tak další dva týmy. 
Dospělým se nevedlo tak dobře jako v Čermné a ženy tak skončily na 5. místě a muži na 9. místě.  

Sezóna pro nás bude pokračovat domácím Memoriálem Václava Dostálka, který se uskuteční na fot-
balovém hřišti v Prosečném, a to v sobotu 30.6.2012. Proto neváhejte a přijďte naše děti podpořit! 

JN 
 
 
 
  
 
 
 

Mateřská škola, Prosečné ve spolupráci s místní knihovnou 

vyhlašují PRÁZDNINOVOU LITERÁRNÍ SOUTĚŽ 

 
Literární díla se budou týkat potůčku, který lemuje skálu v Prosečném. Jeho oficiální název je Suchý potok.  
 
Témata: 
1) Jak vznikl název místního potoka Raprych (Rapryk) 
2) Skřítek s jménem Raprýšek 
3) Potok Raprych (Raprych) 
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Co se chystá 

Pravidla literární soutěže: 
Soutěže se může zúčastnit každý. Každý bude odměněn. 
Nejlepší dílo bude zveřejněno v Prosečenském kurýru a v místní knihovně popř. zapsáno do místní kroniky! 
Můžete zvolit jakýkoliv literární styl – publicistický žánr (pohádka, povídka, úvaha, fejeton, epos, báseň, 
popis, dopis …), ale témata jsou daná.  
Kategorie dle věku se vytvoří, až podle zájmu pisatelů.  
Práce můžete odevzdávat ručně či strojově psané max. 3 stránky do 8. Září 2012 v MŠ Prosečné nebo místní 
knihovně. 
Po 8. 9. se sejde komise, která bude hlasovat o lepším literárním díle. 
Spolu s dílem napište na papír: Vaše jméno, věk, kontaktní údaje (např. telefon, email, abychom se s Vámi 
mohli spojit) a pokud nebude zřejmé z Vašeho díla tak napište i téma. 
 
Těšíme se na Vaše slohové práce !!! 
Paní učitelka Dana Š. a paní knihovnice Věra M. 
 

 

Sběratelská soutěž 

Sběratelská soutěž „Za zvířaty kolem světa“ v Penny marketech skončila, ale pokud se Vám nepodařili na-
sbírat všechny zvířátka tak nemusíte zoufat! Napište na email: mspro-
secne@seznam.cz  čísla obrázků, které Vám chybí (které potřebujete) a 
já Vám co nejdříve dám vědět, zda kartičky s potřebným číslem pro Vás 
mám či ne. 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
BLOODY WALK - přebor ČR v dogtrekkingu,  6.- 8. července, Prosečné (uvítáme všechny majitelé pejsků 
na trasách 25, 50 a 100 km, blíže na www.fortisamicus.wbs.cz a www.os-au.wbs.cz ) 
 

MEMORIÁL VÁCLAVA DOSTÁLKA v požárním sportu, 30. června 2012 od 9 h na fotbalovém hřišti 
 

TATO PLANETA 2012 - tradiční výstava fotografií v kostele sv. Alžběty Prosečné. Zahájení 30.6. s kon-
certem skupiny Bejlí, www.os-au.wbs.cz 
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